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Referat: 

Der er deltagere fra BKS, SKS, FKS, DKS, SSK, MKS, ØKS, HKR, VKS, VK, Bromme, SOK, FU 
medlemmer, kassereren, præsidenten, køreudvalget, pløjeudvalget, tømmer træk udvalget, 
juniorudvalget og traditionel kørsel. 

Afbud fra ThKS, webmaster samt sekretæren 

Mødeleder: Jens Bodum 

Referent: Jette og Anne Grethe 

  

1. Drøftelse af to forslag til videreførelse af 
bladet Køresporten digitalt. Forslag bilag A, 
som er udsendt med dagsordenen. 
 

Hovedparten af deltagerne er stemt for at 
DKF’s hjemmeside fremadrettet også 
anvendes til forbundets blad/nyheder.  
Der er forslag om, at der oprettes en særskilt 
fane til nyheder evt. med link til de 
respektive køreselskaber/foreninger/udvalg 
herunder artikler. 

1. Det anbefales, at Forretningsudvalget 
(FU) indstiller til 
Hovedbestyrelsesmødet (HB) at 
bladet Køresporten nedlægges i såvel 
fysisk udgave som digitaludgave. 
 

Begrundelsen er, at det økonomisk ikke vil 
kunne hænge sammen med et forventeligt 
fald på 25% abonnenter, hvis en digital 
udgave vælges. 
 
Formand for DKF Erling Larsen (EL) opfordrer 
alle til at sende forskellige relevante artikler 
ind til webmaster og den sidste udgave af 
Køresporten. 
 

2. Hvem kan være interesseret i at afholde 
Mesterskaber i kørsel (2026) og Tømmertræk 
(2026/2027)  

SKS byder, som de eneste, ind på at afholde 
Danmarks Mesterskab og DKF Mesterskab i 
hestevognskørsel i 2026 
 
VK byder ind på at afholde Arbejdshestens 
dag/DM i tømmertræk og brugskørsel i 2027 
 
Der mangler stadig et selskab/en forening, 
der vil byde ind på DM i pløjning i 2027. 
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3. Der fremlægges oversigt over hvem der er 
på valg i år i de forskellige udvalg. 

se oversigtsskema efter dette referat. 
Her fremgår hvem, der er på valg i hvilke år. 
 
FU: (aktuelt er alle menige medlemmer i FU 
på valg hvert år) 
Elin ønsker ikke genvalg,  
Jette modtager genvalg. 
Kasper modtager valg til FU. 
 
Sekretær Birthe modtager genvalg, men der 
er enighed om, at en sekretær skal kunne 
tage referat fra møder. 
Kasserer Kasper modtager genvalg som 
kasserer.  
EL tydeliggør, at sekretær og kasserer 
deltager i FU møder, men er ikke som sådan 
FU medlemmer. Ligeledes kan FU indkalde 
andre ad hoc person som f.eks. webmaster 
eller referent. 
 
Redaktør på Køresporten nedlægges, 
Webmaster er på genvalg og Jørgen Konge 
modtager genvalg. 
 
Køreudvalg:  
Henrik Høper er på valg. Modtager ikke 
genvalg. (Aktuelt er medlemmerne på valg 
hver 3. år) 
 
Tømmertrækudvalget: afklares senere 
 
Brugskørsel:  
Bodil er på valg, modtager genvalg. 
 
Pløjeudvalg:  
Der er tre på valg og alle modtager genvalg 
 
Junior udvalg:  
Henrik Høper er på valg, modtager ikke 
genvalg, Julie er på valg, modtager genvalg,  
Helle er på valg, modtager genvalg.  
Udvalget vil gerne have 1-2 medlemmer 
under 25 år 
 
Traditionel kørsel:  
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Tre er på valg og alle modtager genvalg 
 
 

4. Drøftelse af brev fra DKS (tidligere 
udsendt til alle formænd) 

Brevets forskellige temaer drøftes grundigt. 
Det tilkendegives, at dialog via telefon er 
bedre end brev. 
Drøftelserne kommer langt omkring 
eksempelvis hvad er kørekonkurrencernes 
præmisser, banebygning, hestevelfærd og 
uddannelse af kuske. 
DKS ønsker, at det føres til referat, at de 
fortsat har et ønske om, at der er dyrlæger til 
stede ved Marathon disciplinen.  

1. DKS anbefales, at indstille det som et 
forslag til HB mødet 2024, såfremt 
DKS fortsat ønsker at få ændret 
beslutningen fra HB mødet i 2023. 

VK ønsker, at der sker en bedre kortlægning 
af hvor mange og hvilke 
dyrlægebehandlende skader/ulykker, der 
sker til landsstævner. Dette for at få en bedre 
drøftelse, der baseres på fakta og ikke på 
følelser. 
 

5. Drøftelse af arbejdsgruppens forslag og 
oplæg: Etiske regler for omgang med heste. 
Udkastet tager udgangspunkt i tidligere 
regler fra DKF’s hjemmeside, DKF 
Hestevelfærdsprogram og doping (april 
2024), DKF’s hjemmeside Tømmerudvalgets 
udarbejdede Etiske regler for tømmerkørsel, 
DKF’s hjemmeside Dansk Ride Forbunds 
retningslinjer for etisk korrekt anvendelse af 
hesten til ridesport, gældende fra januar 
2021 samt FEI Code of 
conduct/hestevelfærd - Etiske regler for 
omgang med heste, FEI reglement 2024. 
Vedlagt i Bilag C. 

Susanne B fortæller, at der har været nedsat 
en hurtigt arbejdende arbejdsgruppe 
(Susanne, Arnild, Amanda; Erling og Anne 
Grethe). Det har blandt andet resulteret i et 
udkast om Etiske regler for omgang med 
heste.  
Der er mange flotte roser til udkastet.  
Udkastet gennemgås, og alle byder ind med 
forslag, der kan gøre udkastet lettere 
forståeligt og læsevenligt. 

1. Arbejdsgruppen tilretter regelsættet 
og det indstilles som forslag til 
kommende HB-møde. 

Der er bred enighed om, at det er vigtigt, at 
der skabes proces omkring hvordan disse 
regler kan omsættes i praksis. 

2. Det aftales derfor, at KU fremlægger 
deres bud på en strategi for hvordan 
de etiske regler kan udmøntes i 
forbindelse med køresporten. 
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3. Derefter tages strategien for alle 
udvalg op på det første 
formandsmøde i 2025. 

4. De enkelte selskaber og foreninger 
tager det efterfølgende op i deres 
bagland. 

 
6. Udvalgene skal sikre, at alle deres 
referater er lagt ind på hjemmesiden, samt 
årsberetninger er klar til HB. Indsendes 
senest 21. oktober 2024. 

Der er allerede modtaget flere 
årsberetninger, men det opfordres kraftigt til 
at få det gjort snart. 

7. Drøftelse af mulighed for betalt 
annoncering på DKF’s hjemmeside, også når 
Køresporten ophører som blad. 
 

Der er generel opbakning til, at DKF’s 
hjemmeside kan have betalte reklamer. 

8. Forslag til vedtægtsændringer drøftes 
enkeltvis på Formandsmøde, hvorefter det 
kan redigeres og indstilles og besluttes på 
HB. Så kan vedtaget ændringer være med 
omgående virkning. Vedlagt i bilag B (SKS 
har også indgivet ændringsforslag) 

Udkastet gennemgås for hver ændring.  
Der fremsættes på mødet et forslag om, at 
der kun er et slags medlemskab, så alle 
selskaber og foreninger har samme 
rettigheder (stemmeret, deltagelse i udvalg 
og FU, afholdelse af /deltagelse i stævne) og 
betale samme kontingent.  

1. Det aftales, at FU vil tage forslaget 
med tilbage til yderligere 
bearbejdning ud fra de mange input. 
Der indstilles et revideret forslag til 
HB- mødet 2024. 

Der var roser til FU for at få udarbejdet DKF’s 
vedtægter, så det bliver tydeliggjort, hvilke 
rammer de enkelte udvalg og FU arbejder ud 
fra. 
 
 

9. De enkelte udvalg bedes fremlægge 
ønsker til budget 2025. 

KU oplyste, at der ikke kan gives et konkret 
bud på udgifter til 2 officials til NM, idet det 
endnu ikke er afklaret om NM bliver i Finland 
eller Sverige. De ekstra rejseudgifter 
(transport, forplejning og ophold) til 
dommere og chef d’equipe kendes ikke, da 
det endnu ikke er afklaret hvilke dommere, 
der skal med (afstand). 
Der foreslås fra KU, at der gives tilskud på 
2000 kr per kusk i det udtaget hold til VM og 
EM 
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10. Gennemgang af regnskab 2024 og 
budget 2025 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kassereren gennemgik kort regnskabet 
2024, eftersom det allerede var udsendt til 
alle formænd. 
Spørgsmålet om sponsormidler, der er givet 
til en udgivelse af en Jubilæumsbog, kunne 
ikke afklares. Ole Jespersen, som har 
arbejdet med bogen, er sygemeldt på 
ubestemt tid, så det skal undersøges om 
andre - ud fra det udleverede materiale - kan 
udarbejde bogen. Det tilkendegives, at der 
ellers er stemning for at dette projekt 
opgives. Præsidenten vil undersøge, hvad 
der skal ske med de sponserede midler, hvis 
bogen opgives. 
 
Regnskabet 2024 viser et mindre overskud 
mod et forventet underskud. 
Eftersom elitetræning stoppede før tid, og 
derfor er det resterende beløb overført til 
KU’s budget for 2025. 
 
Kassereren gennemgik det i papirform 
udleveret Budget 2025: med de tidligere 
beslutninger om tilskud mm. så vil det igen 
give et underskud på cirka 50.000 kr, hvis der 
ikke sker en kontingentstigning i 2025. 
Der er flere rettelser til tallene og 
overskrifterne i budgettet.  

1. Budgettet justeres til HB-mødet 2024 
 
SKS og VK er imod kontingentstigning. 
VKS ønsker, at der ses på hvordan midlerne 
anvendes som tilskud til få kuske ud af alle 
de medlemmer, der betaler. 
 

1. Det aftales, at der på formandsmødet 
i foråret 2025 skal være en drøftelse 
af hvilke tilskudsordninger, der 
fremadrettet skal være til konkur- 
rencekuske, der deltager i VM og EM 
(kørsel, tømmertræk og pløjning).  
Der gives ikke tilskud til kuske til NM i 
konkurrencekørsel, da det ikke er et 
FEI mesterskab, men et mesterskab, 
der er arrangeret af de nordiske 
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 lande. ( se mere  info om udgifter til to 
officials i pkt. 9 
 

11. evt.  
11.1 HB- mødet i november bliver i Ejby som 
tidligere år. Stor tak til Nikolaj for at have 
fundet fine fysiske rammer til 
formandsmødet. 
11.2 EL benyttede også mødet til at takke 
Ole Jespersen for det store arbejde, han har 
haft ifbm. Jubilæumsbogen, som han nu 
desværre ikke kan færdiggøre. 
11.3 Jørgen Konge har tilbudt at sende live 
fra HB. Flere formænd ønsker ikke at deltage 
i dette, og er dermed ikke enig i FU’s 
holdning om livesending/åbenhed. Dette 
bliver selvfølgelig respekteret og 
medlemmer opfordres til at møde op til 
Hovedbestyrelsesmødet.  
 
 
 

 

 

SKEMAER OVER DE EKSISTERENDE UDVALG og hvilket år det enkelte medlem er på valg: 

 

Forretningsudvalget (FU): 

Start 
år 

2024  Navn 
 

2023 2024 2025 

2023 0 Formand Erling Larsen MKS X  X 

2023 0 Næstformand 
Anne Grethe 
Nørgaard 

VK 
X X X 

2023 0 Medlem Jette Malthe-Bruun ØKS X X X 

2023 0 Medlem Elin Juulsgaard VKS X X X 

2023 0 Medlem Nikolai Hansen FKS X X X 

2023  Suppleant Henning Fogh SKS X X X 
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KØREUDVALGET 

Start 
år 

2024  Navn 
 

2023 2024 2025 

2016 8 Formand 
Arnild Arp-
Hansen 

DKS 
X  X 

2015 9 Medlem 
Susanne 
Bommelund 

FKS 
X   

2023 1 Medlem Josefine Frost DKS X   

?  Medlem 
Anette 
Kristiansen 

SSK   X 

?  Medlem Henrik Høper ØKS  X  

        

 

 

 

JUNIORUDVALGET 

Start 
år 

2024  Navn 
 

2023 2024 2025 

2023 0 Formand Henrik Høper ØKS  X  

2023 0 medlem Helle Kornerup DKS X X  

2023 0 Medlem Julie Moesgård VKS X X  

2023 0 Medlem 
Susanne 
Malmquist 

DKS 
X   

2023 0 Medlem Gitte Buchholt SKS X   
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BRUGSKØRSELSUDVALGET 

Start år 2024  Navn  2023 2024 2025 

2013 11 Formand Bodil Sørensen MKS  X  

2016 8 Medlem Kirsten Grønkjær MKS X   

2021 3 Medlem Torben Lützhøft ? X   

20 2003 Medlem      

 

 

 

 

PLØJEUDVALGET 

Start 
år 

2024  Navn  2023 2024 2025 

2016 8 Formand 
Henrik 
Mikkelsen 

DKS x   

20  Næstformand Jens Juul HKR  X  

20  Sekretær 
Erling 
Larsen 

MKS  X  

20  Medlem 
Niels Peter 
Hansen 

FKS  X  

20  Medlem 
Holger 
Jørgensen 

BKS X   
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20  Medlem 
Bent 
Hoffmann 

SKS X   

 

TØMMERKØRSELS UDVALGET 

Start 
år 

2024  Navn  2023 2024 2025 

2016 8 Formand 
Kristian 
Kjeldsen 

ØKS  X  

20 2003 Medlem 
John 
Sørensen 

MKS  X  

20 2003 Medlem 
Bjarne 
Christensen 

MKS X   

 

 

TRADITIONEL KØRSELSUDVALGET 

Start 
år 

2024  Navn  2023 2024 2025 

2015 9 Formand Carsten Brix DKS X   

20 2003 Medlem Mads Milling FKS  X  

20 2003 Medlem 
Anders 
Horsbøl 

ØKS  X  

20 2003 Medlem 
Svend Erik 
Raun 

SKS  X  

20 2003 Medlem Henri Hage FKS X   

20 2003 Medlem 
Flemming 
Nielsen 

VK X   
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20 2003 Medlem Ivan Bak ØKS X   


